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          23.07.2018 

I henhold til § 37 imm 1 i Inatsisartut forretningsorden, indsender jeg hermed spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har man planer om at ændre lovgivning som trådte i kraft i marts måned vedr. alkohol ? 

2. Er det ikke bedre hvis enkelte kommuner overtager ansvaret vedr.  salg samt udstedelse 

af alkoholbevilling ? 

3. Er det på sin plads, at enkelte personer først skal få udstedt certifikat til at kunne sælge 

og certifikat til at servere alkohol ? 

4. Hvor meget hjælper alkohol-afskærmning ?  

(Medlem i Inatsisartut Bentiaraq Ottosen Atassut) 

  

Begrundelse: 

Den nye lovgivning vedr. alkohol som trådte I kraft den 1. marts ser ikke ud til at være på sin plads, 

alle føler, at deres frihed er blevet taget af dem og kan forstå dem, da lovgivningen er meget 

streng.  

Hvis man er erhvervsdrivende eller arbejder i butik der sælger alkohol, så er kravet, at man skal 

have certifikat til at kunne sælge alkohol, det ser ud til, at det er bedre at fjerne kravet. F.eks. det 

er ikke nødvendigt at hvem som helst der er fyldt 18 er nødt til at få certifikat, vi er alle 

ansvarsfulde og ikke har brug for at dem med højere magter skal tage vores frihed fra os.  

Alkoholbevilling bliver givet fra kommunen, men man begynder at sætte spørgsmålstegn ved, at 

man bliver styret oppefra, hvad er det man kræver af befolkningen , derfor er det nødvendigt, at 

man ændrer på alkohol lovgivningen.   

Jeg regner med, at jeg kan få svar på mit spørgsmål indenfor 10 dage. 


